
Gemeenteraad Assen donderdag 8 maart 2018 

Even voorstellen 

-René Nijenbrinks, Directeur Santibri-Axender Veendam 48 jaar 

-Op de tribune Wilfred en Gerrie Hoffenkamp, Frowein H<>H bezorging 

Vragen aan de raad: 

1. Regulering: Is de raad op de hoogte dat er een prima regeling is voor de consument indien men 

geen folders of weekbladen wil ontvangen? (het OPT-OUT systeem beter bekend als de JA/NEE 

en NEE/NEE stickers) 

a. Dat: dit een goed werkend landelijk werkend systeem is. 

b. Dat: de softwaresystemen van verspreiders OPT-OUT goed ondersteunen. 

c. Dat: een deel van de consumenten gebruik van maakt van dit systeem, en dat dit 

systeem bij nagenoeg elke Nederlander bekend is. 

d. Dat: de reclame code commissie heeft aangegeven het OPT-IN systeem van de Ja/Ja 

sticker niet te handhaven, terwijl men dit al wel jaren voor de OPT-OUT sticker Ja/Nee en 

Nee/Nee doet. 

e. Dat: in Assen de OPT-OUT bekend is en gebruikt wordt door de bevolking 

i. 16,22% JA/NEE 

ii. 11,25% NEE/NEE 

f. Dat: Staatssecretaris ‘Van Veldhoven’ tegen landelijke invoering van een OPT-IN systeem 

is. 

 KERN: vindt de raad niet dat een goed werkend bestaand landelijk OPT-OUT systeem 

beter beheersbaar en toepasbaar is dan diverse gemeentelijke regelingen en verricht de 

gemeente ook inspanning om het OPT-OUT uit te dragen naar de bewoners? 

2. Milieu: Heeft de raad zich goed in de volgende geclaimde milieu effecten verdiep? 

a. Dat: de papierindustrie (mede) gezorgd heeft voor 30% meer bos ten opzichte van 1950 

i. En dat: dit een groei is van 1500 voetbalvelden per dag aan nieuw bos 

b. Dat: de sector voornamelijk met FSC gecertificeerd papier en karton werkt. 

c. Dat: tropisch regenwoud hout niet geschikt is voor de productie van papier. 

d. Dat: papier in enkele maanden biologisch afbreekbaar is, in tegenstelling tot bijvoorbeeld 

plastic na 500 jr. (en plastic ook chemische sporen achterlaat). Of batterijen welke giftige 

stoffen achterlaten. Kortom, er is wel een plasticsoep in de oceaan en geen papiersoep! 

e. Dat: andere media alternatieven zoals digitaal ook milieu belasting met zich mee brengt.  

(gehele keten, stroom gebruik – zoekopdracht is 17 seconden lamp aan 60 watt naar 

verluid is dit meer dan de productie van een 4 pagina full collour folder) 

 KERN: realiseert de raad zich wel voldoende dat er in plaats van bomenkap, bomengroei 

is ontstaan door de papiersector. En dat papier een milieu vriendelijk product is?  

3. Recycling: Heeft de raad zich verdiept in recycling van papier? 

a. Dat: >89% van het papier gerecycled wordt. (PRN rapport 2016 359 gemeenten bij 

aangesloten) 

b. Dat: >80% van het in Nederland nieuw gebruikte papier van gerecycled papier is. 

c. Dat: bronscheiding belangrijk is om het papier te hergebruiken. 

d. Dat: papier gemiddeld 7x gerecycled wordt. 

e. Dat: de webshops een groeiende vraag naar papier en karton hebben. Deze groep groeit 

al meerdere jaren 15-20% en versturen meestal in kartonnen dozen. 

f. Dat: het zinvol is voldoende papier in NL in omloop te hebben voor recycling om milieu 

dit om milieubelastende aanvoer van oud papier uit het buitenland te voorkomen. 
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g. Dat: het recycling proces sinds 1990 tot 2020 50% minder energie vraagt. Dat men in 

2050 klimaatneutraal wil zijn. Dat de gemeenteraad uitgenodigd is om dit proces zelf te 

bekijken bij Eska in Hoogezand. Meldt u zich bij mij, dan gaan we kijken. 1 beeld zegt 

meer dan 1000 woorden. Men maakt daar zelfs uit residu energie voor de fabriek. En 

heeft een plan gepresenteerd voor stadsverwarming uit restwarmte. 

h. Dat: een papier fabrikant mij vroeg of de gemeente wel meeneemt in haar aanbesteding 

van de afvalstromen of het papier binnen NL gerecycled kan worden om onnodige 

vervoerbeweging te voorkomen! 

 KERN: Is de raad zich ervan bewust dat de papier/karton sector een enorme vooruitgang 

heeft geboekt op weg naar CO2 neutraler recycling. Voorstander is van een circulaire 

economie. Papier een erg laag ecologische effect heeft ten opzichte van andere 

industrieën. En dat de papier en karton branche belang heeft bij Nederlands oud papier? 

4. Casus Amsterdam: Is de raad op de hoogte dat in Amsterdam waar de Partij van de Dieren de 

motie van de Ja/Ja sticker heeft geïntroduceerd, diverse zaken aan de hand zijn en spelen? 

a. Dat: het gemeentelijk rapport afval 2015 laat zien dat Amsterdam maar 38% papier 

scheidt.  

b. Dat: PRN Amsterdam met klem heeft verzocht de bronscheiding beter te regelen. 

c. Dat: er een hoger beroep gaande is tegen de Ja/Ja sticker welke dient op 13 maart 

aanstaande.  

i. Dit kan leiden tot een schadeclaim aan het adres van de gemeente Amsterdam. 

d. Dat: het papier net zo hard aan het terug komen is door meer commerciële pagina’s in 

de weekbladen. 

e. Dat: het toelaten van politieke folders erg discriminerend is ten opzichte van folder 

verspreidende detaillisten en ondernemers. 

 KERN:  Kan de raad zich inleven in onze zienswijze dat: Amsterdam oneerlijkheid in 

media uitlatingen creëert met het toelaten van weekbladen en het weren van folders 

wat leidt tot een waterbed effect naar de weekbladen, en dat wij vinden dat Amsterdam 

slecht presteert op het gebied van afvalscheiding en hergebruik? En dat zolang het hoger 

beroep niet behandeld is er mogelijk financiële risico’s zijn voor een gemeente. 

5. Maatschappelijk effecten:  

Is de raad op de hoogte van de huidige werkgelegenheid inzake onze bedrijfstak? 

a. Dat: er in Nederland zomaar 50.000 huis-aan-huis bezorgers actief zijn. 

b. Dat: er duizenden mensen een full time baan hebben in onze branche en bij onze 

leveranciers 

c. Dat: voor de Retail het huis <> huis folderproduct een belangrijk marketing instrument is. 

d. Dat: wij als werkgevers in deze branche van de raad zorgvuldigheid verwachten in de 

afweging vermeend milieu effect versus maatschappelijke gevolgen. 

 KERN:  is de raad zich bewust van de maatschappelijke en economische gevolgen van de 

Ja/Ja sticker? En heeft de raad goed zicht op de extra kosten welke een APV handhaving 

als de Ja/Ja sticker met zich meebrengt? 

Bijlagen: 

-Fact Check Claims inzake Opt-in-systeem 

-print-en-papier-de-mythen-en-feiten 


